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Verslag van de gemeenteavond 

van de Protestantse gemeente Wommels-Hidaard.  
 

Verslag vastgesteld in de vergadering van de kerkenraad op 2 oktober 2024. 

Datum : woensdag 22 mei 2024 
Locatie : Jacobikerk te Wommels. 
 
Onze gemeente heeft 771 leden (en 91 anders geregistreerd) hiervan waren er 39 aanwezig. 
Afwezig met kennisgeving: Baukje Kooistra, Jacoline Terpstra en Ultsje Wiersma.   
 
Verslag: Froukje Lanting.  

  

1.Opening. 
Voorzitter van de kerkenraad, Jan Stapersma, heet allen welkom. 
Dominee Marten Dijkstra opent deze avond met gebed waarin hij een zegen vraagt over deze avond. 
 
2. Toelichting op Jaarrekening 2023 van kerkrentmeesters en diaconie. 

 
In de kerkorde is opgenomen dat elke gemeente (en diaconie) jaarlijks een begroting en een 
jaarrekening opstelt en deze ter beoordeling inzendt aan het Classicale College voor de Behandeling 
van Beheerszaken (CCBB) van de regio waaronder de gemeente valt. Voor de procedure rondom het 
opstellen en goedkeuren van de begroting en de jaarrekening zijn regels opgenomen in de kerkorde.  

 
Controle van de jaarrekening is een verantwoordelijkheid van de kerkenraad. De kerkelijke gemeente 
heeft wel het recht om de jaarcijfers in te zien; ze kunnen ter inzage worden gelegd. Een 
jaarrekening/jaarverslag is van belang voor een kerkenraad om jaarlijks verantwoording af te leggen 
over het gevoerde beleid. De kerk-/gemeenteleden hebben via vaste vrijwillige bijdrage (VVB) en 
collecten financieel bijgedragen aan de plaatselijke kerk en worden hiermee geïnformeerd over de 
besteding van deze gelden. De gemeenteleden hebben hier ook recht op.  

 
De penningmeester van het College van Kerkrentmeesters (CvK), Alie Kooistra, geeft uitleg. De 
jaarrekening wordt getoond op de beamer.  
Voor enkele posten speciale aandacht: Baten, post 83 en post 85. 
-Opbrengsten levend geld (via actie Kerkbalans) is een prachtig resultaat. 
-Opbrengsten uit subsidies en bijdragen (€11.100,--) is dit jaar voor het laatst.  
Het positieve saldo over de rekening van 2023 is € 10.933,--.  
Dit komt mee door de energiekosten, zijn niet zo hoog meer. 
Alie Kooistra geeft aan dat we een stabiele gemeente qua inkomsten hebben ondanks dat er ieder 
jaar minder kerkleden zijn die financieel bijdragen.  
 
Er wordt gevraagd naar het aangegane energiecontract. 
Alie Kooistra antwoordt dat er een variabel contract is afgesloten welke goed in de gaten wordt 
gehouden.  
  
Er volgt applaus als waardering voor het werk wat het opstellen van de rekeningen kost. 
Jan Stapersma zegt dat de jaarrekening op de website van de kerk wordt geplaatst.  
 
Jaarrekening college van Diakenen. 
Penningmeester Joop v.d. Sluis neemt ons mee langs de posten van de diaconie. 
De pachtinkomsten van 16 ha. land loont financieel.  
Afgelopen jaar ook een paar mooie financiële giften ontvangen.   
Het €-916 saldo over 2023 wordt aangevuld met een bedrag vanuit het legaat.  
 
Het valt op dat het bedrag van ‘door te zenden collectes en giften’ fors hoger is dan het begrote 
bedrag. Heeft waarschijnlijk te maken met het vele leed om ons heen en daardoor de extra giften via 
collectes en digitale overmaking. ‘Een betrokken gemeente en dat is een positieve ontwikkeling’ aldus 
Joop v.d. Sluis. 
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Gevraagd wordt naar de verspreiding van Open Deur. Deze wordt niet meer huis-aan-huis verspreid 
maar alleen bij de kerkelijke PKN leden. De reden hiervan zijn de fors gestegen kosten (was 
 € 1.000,-- en nu € 2.500,--). 
Er wordt gevraagd of het een idee is om het blad niet meer te verspreiden bij de leden van de kerk 
maar door de brievenbus te bezorgen bij de overige bewoners in Wommels-Hidaard die geen kerklid 
zijn. 
Diaconie neemt dit mee maar Joop v.d. Sluis geeft aan dat het een keuze van de diaconie is om het 
op deze manier te doen.  
 
De financiële diaconale bijdrage aan de kerk in Sibiu is afgebouwd in 2023. Eén van de aanwezigen 
vraagt om toch nog te overwegen om ieder jaar een vast bedrag over te maken. 
Dit wordt meegenomen binnen de diaconie.  
 
Ook voor deze penningmeester een waarderend applaus. 
Jan Stapersma overhandigt de twee penningmeesters een prachtig boeket met dank voor de inzet 
voor het werk wat is verricht voor het tot stand komen van de jaarrekeningen.  
  
3. Jaaroverzicht vanuit de kerkenraad en commissies. 
Dominee Marten Dijkstra, de diverse geledingen en werkgroepen vertellen in het kort wat de 
werkzaamheden en activiteiten waren in het afgelopen jaar. De verslagen staan ook op de website 
van de kerk.   
De punten: Bezoekwerk, Pastoraat, Diaconie, Zending- en Werelddiaconaat (ZWO), Kerkrentmeesters 
en it Bynt worden door predikant en afgevaardigden van de genoemde geledingen verteld. 
Voorzitter van de kerkenraad, Jan Stapersma, zegt trots te zijn op al deze activiteiten die er allemaal 
plaats vinden.  
 
Hij vraagt daarna aandacht voor het punt Wijziging Plaatselijke regeling.  
Alle plaatselijke gemeenten van de PKN dienen, volgens de kerkorde, een plaatselijke regeling op te 
stellen. Allerlei afspraken over het werken en leven van kerkelijk Wommels-Hidaard worden hierin 
vastgelegd.  
In onze regeling onder Overige artikelen, punt 1.1 is het aantal ambtsdragers aangepast (was 27 nu 
22) en dit is gewijzigd voor de besluitvorming binnen de kerkenraad (tenminste de helft).  
De kerkenraad is akkoord gegaan met de wijziging en de aanpassing wordt nu meegedeeld op deze 
gemeenteavond en zal daarna worden aangepast op de website.  
 
4. Wat doen we als kerkenraad met het beleidsplan / uitkomsten van de gemeente- 
avond van 25-10-2023? 
Jan Stapersma.  
In de hal van de kerk liggen voor belangstellenden een aantal papieren versies van het beleidsplan, 
ook op de website kun je het beleidsplan over Missionair gemeente willen zijn 2024-2027 vinden.  
Een aparte werkgroep van de kerkenraad zet zich in om de deelname aan de kerk-app te vergroten. 
Er zijn gericht flyers uitgedeeld, er wordt op geattendeerd via de beamer in het nieuws voor de 
kerkdienst en in Oer de Brêge wordt er ook aandacht aan geschonken. Er zijn ondertussen 130 
gebruikers.  
Elke geleding is bezig met het wegen en uitwerken van de aangedragen ideeën tijdens de 
gemeenteavond van oktober 2023. Op de gemeenteavond, straks in oktober 2024 met een 
kraampjesmarkt in de kerk, wordt er aandacht gevraagd voor de ideeën waarvoor de hulp van 
gemeenteleden nodig is. Gemeente zijn doen we samen.  
 
Zorgen zijn er om de werving van nieuwe ambtsdragers want tot nu toe is er weinig respons op 
algemene en gerichte verzoeken. Wanneer er geen nieuwe ambtsdragers komen heeft dit gevolgen 
voor de pastorale-, diaconale- en kerkrentmeesterwerkzaamheden. 
Daarom een oproep aan een ieder om na te denken over de eigen verantwoordelijkheid voor het in 
stand houden van ons kerkelijk werk en tref je iemand dan mogelijk vragen of er interesse is om iets te 
op te pakken.  
 
In de pauze tijd voor kopje koffie en thee en even onderling ‘bijpraten’. 
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5. Kerkdiensten Hidaard. 
Op de beamer een aantal punten van aandacht over de kerkdiensten in Hidaard. 
Waarom dit onderwerp, Wat is er tot nu toe gebeurd, Gesprek met de stichting Thomastsjerke, Verslag 
van dit gesprek besproken in het breed moderamen en de kerkenraad, Wat is de mening van de 
gemeente, is het nog langer verantwoord om door te gaan met het houden van kerkdiensten in 
Hidaard, Hoe nu verder want op de kerkenraadsvergadering in oktober as. willen we een beslissing 
nemen over dit onderwerp. 
Aan de hand van de genoemde punten doet voorzitter van CvK, Harm Posthuma, zijn verslag. 
Enige historie wordt verteld over hoe destijds (1993) het een en ander is geregeld tussen de 
Hervormde kerkvoogdij van Wommels en Hidaard.  
De Thomastsjerke en de kosterwoning zit in een stichting en het dorpshuis is van dorpsbelang 
Hidaard.   
De kerkdiensten die in Hidaard worden gehouden worden gefaciliteerd door de stichting. De kerk is 
beschikbaar voor (gratis) kerkdiensten. De stichting heeft geen invloed op de kerkdiensten en is daar 
ook niet verantwoordelijk voor, de beslissing om geen diensten meer in Hidaard te houden is aan de 
kerkelijke gemeente Wommels-Hidaard. 
De stichting heeft destijds een bedrag van nu €90.000,-- ontvangen. De rente daarvan mag worden 
gebruikt voor onderhoud. De huidige rente zorgt ervoor dat er weinig geld beschikbaar is voor 
onderhoud. Bij het opheffen van de stichting gaat het geld terug naar de kerkelijke gemeente van 
Wommels-Hidaard. 
Jan Stapersma en Harm Posthuma hebben op 17 april jl. een positief gesprek gehad met het 
stichtingsbestuur van de Thomastsjerke over het onderwerp hoe lang we nog door gaan met 
kerkdiensten in Hidaard en over de toekomst van het gebouw de Thomastsjerke.  
Lang geleden was er ’s morgens dienst in Wommels, ’s middags in Hidaard en ’s avonds weer in 
Wommels. Momenteel wordt dat heel anders ingevuld en is er maar 1x per maand dienst in Hidaard. 
Voor een predikant betekent dit dan wel twee diensten op één ochtend want ook in Wommels wordt 
dan een dienst gehouden (vroege aanvang 09.00 uur en late aanvang 10.15 uur).  
Steeds minder gemeenteleden (ook uit Hidaard zelf) bezoeken de dienst in Hidaard.  
Moeten we hier dan mee door gaan?  
In het breed moderamen en de kerkenraad is er ook gesproken over de kerkdiensten in Hidaard en is 
afgesproken om dit moeilijke besluit ‘hoe nu verder’ als punt te bespreken op de gemeenteavond.  
Hoe wordt hier over gedacht binnen onze gemeente?  
 
Harm Posthuma geeft antwoord op de gestelde vragen door de aanwezigen.   
-Er is overleg geweest met de stichting maar hoe denken de gemeenteleden rondom Hidaard 
hierover? 
Voor de gemeenteleden vanuit Hidaard en omgeving was vanavond een gelegenheid om aan te 
geven hoe er over wordt gedacht. 
-De Thomastsjerke zou heel geschikt zijn voor bijzondere vieringen, zoals bijvoorbeeld een Taizé 
viering. 
-Ooit was er van alles in Hidaard, een school en mogelijk winkeltjes maar momenteel is er niks meer 
en zijn er bijna geen kerkelijke leden van Hidaard.  
-Geschiedenis Hidaard is bekend, de kerk van Hidaard is beschikbaar. Er zijn allerlei actieve 
verenigingen in Hidaard maar kerkelijk weinig tot geen belangstelling. De realiteit is stoppen met de 
diensten. 
-Staat van onderhoud van de kerk, hoe zit dat? 
Het gebouw vertoont scheuren en er moet onderzoek worden gedaan naar de fundering van de kerk, 
maar dit valt onder de verantwoordelijkheid van de stichting. 
-Er zijn in 1998 tijdens start SOW-proces afspraken gemaakt over de diensten in Hidaard. Zelf zorgen 
voor ambtsdragers vanuit Hidaard. Zoals dat nu gaat is dat niet volgens de gemaakte afspraken. 
Ophouden met diensten in Hidaard. 
-Diaken Hidaard is beschikbaar, ouderlingen niet, gaat te ver om dat argument nu hier te gebruiken. 
-Pastorale insteek voor onze gemeente Wommels-Hidaard, toch nog aan Hidaard-ers vragen hoe hier 
over wordt gedacht? 
-Wat vinden de aanwezige gemeenteleden uit Hidaard?  
De twee aanwezige mannen geven aan dat de levendigheid van het dorp door alles wat wordt 
afgebouwd steeds meer achteruit gaat en dat voelt niet fijn.  
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Benadrukt wordt dat het bestuur van de stichting de beslissing over wel of geen kerkdiensten in 

Hidaard laat bij de PKN Wommels-Hidaard, wat niet betekent dat, als de kerkdiensten zouden komen 

te vervallen, dit het bestuur onverschillig laat. 

Jan Stapersma geeft aan dat het vanavond gaat over de kerkdiensten in Hidaard.  
Naar aanleiding van het gesprek op 17 april jl. geeft het stichtingsbestuur zichzelf de opdracht om 
nieuwe initiatieven te ontwikkelen voor activiteiten in de Thomastsjerke. 
Wat is toegezegd: PKN Wommels-Hidaard wil wel meedenken over de toekomst van de 
Thomastsjerke, ook op financieel gebied.  
 
Vervolg: De gemeente Wommels-Hidaard is vanavond gehoord over dit onderwerp en dit punt zal in 
de vergadering van de kerkenraad in oktober as. op de agenda staan.  
 
6. Rondvraag. 
-Gerrit Lanting vraagt aandacht voor (nieuws)berichten op de beamer welke zondagmorgen voor de 
dienst worden getoond. Hij krijgt weinig nieuws door en bedenkt meestal zelf wat de moeite waard is 
om te delen. Hierbij de oproep om zelf door te geven wat via de beamer kan worden getoond.  
-Tine Wiersma vraagt waar het draaiboek voor wijkassistenten blijft. Geantwoord wordt dat dit nog 
moet worden geregeld. 
-Jan Stapersma verrast Yde Walda en Gerrit Lanting met een prachtig boeket bloemen en bedankt de 
mannen voor de vele werkzaamheden die ze verrichten in- en rondom de kerk en it Bynt.  
 
7. Sluiting. 
We zingen, met ondersteuning en begeleiding van Willeke de Vries, het lied ‘de dag door uwe gunst 
ontvangen’ waarna Jan Stapersma ons allen uitnodigt voor een hapje en drankje.   
 
 

 
 

 

 
 
 

 


